
Malé zhodnotenie sviatostného života v roku 2022 

vo Farnosti Žilina – Saleziáni 

Pred 365 dňami sme začali Nový rok s veľkými obmedzeniami. Na sv. omšu podľa 

Vyhlášky úradu verejného zdravotníctva SR mohlo prísť najviac 51 veriacich, a to iba 

v režime OP (zaočkovaní, resp. tí, čo v posledných mesiacoch prekonali COVID). 

Nezaočkovaným sa oficiálne mohla poskytovať iba individuálna pastoračná služba (sväté 

prijímanie, sviatosť zmierenia v týždni o 17:00, v nedeľu o 9:00). Od polovice januára mohlo 

byť v kostole 100 osôb. Koncom januára mohla byť obsadená každá druhá stolička. Sväté 

omše boli bez spevu. Za týchto okolností sme v nedeľu 30. januára oslávili aj sviatok dona 

Bosca. Poobede bol v telocvični program Don Bosco Show. Počas programu sa ľudia mohli 

zapojiť do kvízu, ktorého víťazná cena putovala do Fínska. V ten deň sme začali aj obnovu 

misií. Navštívili nás misionári – kapucíni (pátri Lukáš a Karol) – a pobudli s nami 5 dní. 

Od konca februára svitalo na lepšie časy. Zrušil sa režim OP, teda po troch mesiacoch sa 

kostol mohol otvoriť pre všetkých, aj nezaočkovaných. Kapacita bola 500 osôb. Od prvej 

pôstnej nedele (6. 3.) žilinský biskup Mons. Tomáš Galis odvolal dišpenz od povinnosti 

zúčastniť sa svätej omše v nedeľu a prikázaný sviatok. Liturgická služba sa dostávala do 

normálu. Tak sme aj oslávili slávnosť prvého sv. prijímania a birmovky. Ale po krátkom 

nadýchnutí prišlo opäť nové ohrozenie: vojna na Ukrajine. Naša komunita prijala do svojho 

domu 6 ukrajinských chlapcov. 

Ako som v minulom roku 2021 skonštatoval, že nám narástol počet pohrebov (o 39 %), 

krstov (o 20 %) a sobášov (o 83 %), tak v aktuálnom roku 2022 zasa zhodnocujem, že bolo 

všetkého menej: pohrebov o 39 %, krstov o 15 % a sobášov o 54 %. Prvých sv. Prijímaní bolo 

o 8 % menej.  

Krsty  

Vo farnosti sme pokrstili 51 detí (o 8 menej ako minulý rok), v tom 47 detí do jedného 

roka, dve do 7 rokov a dve nad 7 rokov, pričom celkovo bolo 21 dievčat a 30 chlapcov. Štyria 

chlapci boli nad  1 rok (z nich dvaja nad 7 rokov). 6 detí, v tom 4 dievčatá a 2 chlapci, bolo 

pokrstených v Bánovej.  34 detí má šťastie, že obaja ich rodičia uzavreli sviatostné manželstvo. 

17 detí sa narodilo v iregulárnych podmienkach. Najviac opakované mená: Lukas (Lucas) 

4krát a Simona 3krát. Okrem toho jedna dospelá osoba prijala sviatosť krstu a birmovania. 

Príprava na život s Eucharistickým Kristom.  

Na prvom sv. prijímaní bolo v júni 62 detí. Koncom roka pristúpili k prvému svätému 

prijímaniu ďalší 4 teenegeri a v máji jedna dospelá osoba. Teda spolu 67 osôb (31 mužov,  

36 žien). 10 detí chodí na ZŠ v Bánovej. 

Tohto roku sa pripravuje na prijatie sviatosti Eucharistie 66 detí, z toho 20 zo Základnej 

školy v Bánovej. Tento rok ideme podľa programu IMOS (Ide mi o svätosť) a s deťmi 

a rodičmi sa stretávame raz do mesiaca. Prípravu robíme v spolupráci s animátormi a chceme 

vytvoriť spoločenstvá aj z rodičov, lebo na Prvé sväté prijímanie sa pripravujú deti 

predovšetkým v rámci svojej rodiny.  

 



Sviatosť birmovania  

18. júna generálny vikár Žilinskej diecézy Mons. Marek Hriadel udelil sviatosť birmovania 

65 birmovancom, z nich bolo 31 mužov a 34 žien. Dvaja muži prijali sviatosť už ako dospelí, 

jedna dospelá žena prijala pri prijatí krstu aj sviatosť birmovania. Modlime sa za nich, aby 

pokračovali v duchovnom raste a hľadaní svojho miesta v živote aj v cirkevnom spoločenstve. 

Ďalšia príprava k prijatiu sviatosti začne v lete.  

Sviatosť manželstva  

Sviatosť manželstva uzatvorilo v našej farnosti 5 párov (minulý rok ich bolo 11). Minulý 

rok som dal do správy: „Ale ešte je stále mnoho takých párov, ktorí žijú spolu, nemajú 

prekážku, pre ktorú by nemohli prijať sviatostné manželstvo, ale asi nemajú odvahu povedať 

pred Pánom Bohom rozhodujúce slovo. Modlime sa za nich, aby nabrali odvahu, aby do ich 

spoločného života mohol vstúpiť Boh“. Tohto roku som dával 12 licencií, aby mohli prijať 

sviatostné manželstvo mimo našej farnosti. Väčšina z nich patrí do tej skupiny, že obaja už 

žijú spolu. 

Odchod do večnosti  

Tento rok sme mali 68 pohrebov. Oproti minulému roku ich bolo podstatne menej (minulý 

rok: 111 pohrebov). Priemerný vek dosahoval 78 rokov (minulý rok bol priemer 75 rokov). 

Najstaršie boli dve panie, ktoré mali 98 rokov a najmladšia 44 ročná. Zomrelo 29 mužov a 39 

žien. 15 zomrelých bolo pod 70 rokov (21 %). 12 mužov a 26 žien bolo zaopatrených a 17 

mužov a 12 žien nezaopatrených sviatosťami. Z tohto počtu v Bánovej bolo 20 pohrebov  

(8 mužov, 12 žien), 4 muži a 9 žien bolo zaopatrených a 4 muži a 3 ženy zomreli nezaopatrení 

sviatosťami. Smrť je tá posledná práca, ktorú človek musí vykonať na zemi a tu nie je možný 

reparát. Pomáhajme našim chorým, ktorým sa končí pozemský život, aby do večnosti prišli 

pripravení.  

Najviac pohrebov sme mali v marci (9), najmenej v auguste (2). 11 ľudí (2 muži, 9 žien) 

boli popri iných chorobách COVID pozitívni. Podrobný rozpis (zoznam, vek, mesiace, 

porovnanie posledných rokov) nájdete na výveske.  

Záver  

Nech námahy, postupné kroky, vernosť, obety a modlitby toľkých v našej farnosti Pán 

premení na žiarivý príklad Jeho prítomnej lásky. Čo môžem urobiť ja pre Ježiša, aby ten druhý 

pocítil osobne Jeho prítomnosť aj cezo mňa?  

Don Ferdo Kubík, farár 


